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Reprezentacinėms prekėms pirkti kasmet 
išleidžiama vis daugiau biudžeto lėšų

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Anykščių rajono savivaldybė reprezentacinėms prekėms įsigyti šiemet iš savivaldybės biudžeto planuoja išleisti 57 tūks-
tančius 851 eurą. 

Pernai savivaldybės reprezentacijai įsigytas savivaldybės kvapas 
buvo dovanojamas Anykščių rajono tarybos nariams.

Savivaldybės komunikacijos specialistė Silvija Sakevičiūtė negalėjo 
nurodyti, kokios reprezentacinės prekės bus perkamos 
šiemet, tačiau detaliai išvardijo šių prekių likučius.

Meras nepajėgė sustabdyti lenktynių, 
kurioms nedavė leidimo Vidmantas ŠMIGELSKAS

vidmantas.s@anyksta.lt

Šeštadienį, vasario 1-ąją, „Rat Race“ („Žiurkių lenkty-
nės“) lenktynių dalyviai niokojo Anykščių rajono kelius, 
privažiavimus prie žemės sklypų, pievas ir pasėlius.

Varžybas, kurioms nebuvo išduotas Anykščių rajono sa-
vivaldybės leidimas, bandė nutraukti pats rajono meras 
Kęstutis Tubis, tačiau į rajono vadovo reikalavimus nebu-
vo atsižvelgta – lenktynininkai Anykščių rajoną niokojo iki 
pergalingos pabaigos.  

Anykščių rajono policijos komisariato viršininkas Jonas 
Cicėnas atkerta, kad policija neturėjo teisinio pagrindo 
stabdyti varžybas, kad pati savivaldybė turėtų peržiūrėti 
renginių taisykles. Dėl to, kad policija nestabdė varžybų, K. 
Tubis žadėjo kalbėti su generaliniu policijos komisaru.

Anykščių rajono policijos komisariato viršininkas Jonas Cicė-
nas (kairėje) sakė, kad Anykščių rajono meras Kęstutis Tubis 
negali nurodinėti policininkams. 

Patikslinimas. Sausio 31 
dieną, penktadienį, laikraštyje 
„Anykšta“ publikuotame žur-
nalisto Roberto Aleksiejūno 
straipsnyje „Teismo prašoma 
įpareigoti nugriauti Troškū-
nų bendrabutį“ įsivėlė klaida. 
Straipsnyje buvo rašoma, kad 
teismo posėdyje nuotoliniu 
būdu dalyvavo atsakovas Viktor 
Kyhlyuk, tačiau iš tiesų posėdy-
je dalyvavo atsakovo atstovas. 
Atsiprašome už netikslumus.

Kelionė. Anykščių rajono sa-
vivaldybė skelbia, kad vasario 6 
dieną, ketvirtadienį, Anykščių 
rajono meras Kęstutis Tubis, jo 
pavaduotojas Dainius Žiogelis ir 
savivaldybės administracijos di-
rektorė Jurgita Banienė išvyksta 
į Latviją. Rygoje savivaldybės 
vadovai dalyvaus turizmo foru-
me. Kaip praneša savivaldybė, 
vicemerė Audronė Savickienė 
šiuo metu yra nedarbinga.

Butas. Anykščių rajono taryba 
pritarė, kad būtų parduodamas 
Anykščių rajono savivaldybei 
nuosavybės teise priklausantis 
butas Anykščiuose, J. Basanavi-
čiaus gatvėje. 51,17 kv. m ploto 
butas su 3,97 kv. m rūsiu bus 
parduodamas už 46 tūkst. 863 
Eur ir 35 ct. Butas bus parduo-
damas šio buto nuomininkams.

Komisija. Į Anykščių rajono 
savivaldybės Garbės piliečio var-
do suteikimo komisiją, vietoje iš 
jos pasitraukusio Anykščių pa-
rapijos klebono Petro Baniulio, 
rajono Tarybos sprendimu pa-
skirta Anykščių L. ir S. Didžiulių 
viešosios bibliotekos kraštotyros 
ir krašto dokumentų skyriaus ve-
dėja Audronė Berezauskienė. Į 
komisiją taip pat buvo pasiūlyta 
Viešintų Šv. arkangelo Mykolo 
bažnyčios klebono teol. lic. Ri-
čardo Banio kandidatūra.

Iš anksto planavo, 
kad maudysis purve

„Rat Race“ – orientacinės 
varžybos, kuriose automobiliai 
lenktyniauja ne žymėtoje trasoje, 

o patys naviguodamiesi teritori-
joje. 

„Čia tu susidursi su keliais, ku-
rie turi daugiau duobių, nei tavo 
senelio pasakojimai 
apie jaunystę. 

Psichikos 
sveikatos centras 
turi naują 
vadovę

„Via Lietuva“ 
projektus su 
Ukmerge derina, 
su Anykščiais – 
ne 

Remigijus 
Žemaitaitis 
karui ruoštųsi 
kitaip

Medicinos 
srityje matau 
progresą
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Temidės svarstyklės

spektras

Siūlymas. Atsižvelgdama į 
klimato kaitos iššūkius, Žemės 
ūkio ministerija (ŽŪM) siūlo 
išplėsti pasėlių ir augalų drau-
džiamų rizikų sąrašą, į jį įtrau-
kiant ilgą lietingą laikotarpį. 
Ministerijos teigimu, tai turėtų 
paskatinti ūkininkus drausti pa-
sėlius ir augalus nuo gausaus ir 
ilgo lietaus, kai kritulių kiekis 
viršytų daugiametę normą ir dėl 
to pridarytų žalos.

Lazeriai. Vienos didžiausių 
lazerių gamintojų Lietuvoje ben-
drovės „Optogama“ darbuotojas 
slapta pardavinėjo lazerius Ru-
sijos gynybos pramonės insti-
tutams, pirmadienį skelbia LRT 
radijas. Valstybės saugumo de-
partamentas (VSD) prieš kelias 
savaites skelbė įtariantis, kad 
Rusijos pilietis, turintis leidimą 
laikinai gyventi Lietuvoje, or-
ganizavo aukštųjų technologijų 
įrangos tiekimą Rusijos gynybos 
ir saugumo pramonės srityje ty-
rimus atliekančioms įstaigoms, 
mokslo įstaigoms ir institutams, 
kitiems susijusiems subjektams.

Prekyba. Žiemą paprastai 
perkamiausių prekių – rogučių, 
slidžių, pačiūžų, kastuvų, ledo 
gramdiklių, kepurių bei piršti-
nių, šildytuvų ir kitų – pirkimus 
šiemet mažina neįprastai šilta ir 
beveik besniegė žiema. Tačiau 
automobiliai žiemą kruopš-
čiai prižiūrimi, nesvarbu, ar 
termometro stulpelis rodo 5-8 
laipsnius šilumos, ar žemiau 10 
laipsnių. Anksčiau imta rūpin-
tis ir sodo baldais, daržininkys-
tės prekėmis. Šiek tiek daugiau 
nuperkama ledų. Vis tik preky-
bininkai pabrėžia, kad pirkėjai 
greitai reaguoja į orų pokyčius.

Kontrabanda. Pernai pasie-
niečiai sulaikė apie 1,3 mln. pa-
kelių kontrabandinių cigarečių, 
tai yra apie 45 proc. mažiau 
negu 2023 metais, pirmadienį 
pranešė Valstybės sienos apsau-
gos tarnyba (VSAT). Pasienie-
čių duomenimis, 2024 metais 
sulaikyta 1 mln. 386 tūkst. 714 
pakelių kontrabandinių ciga-
rečių, kurių vertė buvo per 6,1 
mln. eurų, o valstybei užkardy-
tos žalos dydis siekė beveik 5,4 
mln. eurų. Pernai nelegalių rū-
kalų buvo sulaikyta 45,6 proc. 
mažiau nei 2023 metais (2 mln. 
549 tūkst. 445 pakeliai) ir 68 
proc. mažiau nei 2022-aisiais 
(4 mln. 322 tūkst. 114 pakelių). 
Mažėjantį rūkalų kontraban-
dos iš Baltarusijos kiekį VSAT 
sieja su pastaruoju metu įdieg-
tomis pasienio apsaugos prie-
monėmis bei uždaryta dalimi 
geležinkelio ir kelių pasienio 
kontrolės punktų. Pasieniečiai 
prognozuoja, kad kontrabandos 
ir neteisėto prekių gabenimo ri-
zika išlieka aukšta.

-Bns

Informacinis rėmėjas – 
„Anykšta“ ir www.anyksta.lt

Vasario mėnesį Anykščių L. ir S. 
Didžiulių viešojoje bibliotekoje:

20 d. 17.15 val. Knygos „Vadovas Lietuvos drugiams pažinti“ 
pristatymas. Dalyvauja autoriai D. Mikalauskas ir E. Vičiuvienė, T. 
Ūsaitis.

Bibliotekos jaunimo kampas kviečia į dirbtuves 
„Pažink save“:
5 d. 15 val. Pasidaryk savo 2025 metų svajonių žemėlapį.
11 d. 15 val. Sužinok, kaip spręsti konfliktus?
14 d. 15 val. Išsiaiškink, kokia tavo meilės kalba?
18 d. 15 val. Išmok klausti klausimus.
20 d. 15 val. Pažaisk žaidimą „Jausmų miškas“.
25 d. 15 val. Pasidaryk gyvenimo balanso ratą.
27 d. 15 val. Sužinok apie stresą ir kaip jį įveikti?

Parodos:

II a. salėje:
Dailės akademijos absolvenčių U. Pirugytės ir E. Šlepetytės 
įvietinto meno paroda (02.03 – 03.03)

Vartotojų aptarnavimo ir informacijos skyriuje:
„Šeimos relikvijų“ ekspozicija iš  Arūno Vilkončiaus asmeninės 
kolekcijos „Senieji fotoaparatai“ (02.03 – 03.14)
Anykščių r. šeimos ir vaiko gerovės centro Krizių centro moterų 
darbų paroda „Pavasaris vidury žiemos“ (02.17 – 03.08)

Krašto dokumentų ir kraštotyros skyriuje:
Paroda: „Devynių gabumų žmogus“, skirta vyskupo ir poeto 
Antano Baranausko 190-osioms gimimo meti-
nėms (iki 02.28)

Suodžiai. Vasario 1 dieną 
Kurkliuose, Liepų g., gyve-
namojo namo kamine degė 
suodžiai. Gaisras likviduotas, 
panaudojus greito reagavimo 

švirkštą ir 100 litrų vandens. 
Gaisro metu išdegė suodžiai 
kamine. Namuose dūmų de-
tektorius buvo.

Smurtas.Vasario 1 dieną, 
apie 23.00 val. Anykščių se-
niūnijos Liepdegėnų kaime 

namuose vyras (gim. 1983 m.) 
smurtavo prieš moterį (gim. 
1982 m.). Pradėtas ikiteismi-
nis tyrimas. Vyras sulaikytas ir 
uždarytas į areštinę.

Vairuotojas. Sausio 31 die-
ną, apie 10.50 val. Skiemonių 

seniūnijos Kriokšlio kaime 
vyras (gim. 1978 m.) būda-
mas neblaivus (nustatytas 3,16 
prom. neblaivumas), neturėda-
mas teisės vairavo automobilį 
„VW Touran“. Pradėtas iki-
teisminis tyrimas.

Anykščiuose – Lietuvos architektų paroda 
„Žvilgsnis į save“

sigita PiVORienĖ
sigita.p@anyksta.lt

Sausio 30 dieną Anykščių Šv. Mato bažnyčioje buvo ati-
daryta Lietuvos architektų sąjungos šimtmečiui skirta 
paroda „Žvilgsnis į save“.  Ji organizuota vienuoliktą kar-
tą, o toks renginys Anykščiuose vyko pirmą kartą.

Anykščių rajono savivaldybės Architektūros ir urbanisti-
kos skyriaus vedėja, vyriausioji Anykščių architektė Daiva 
Gasiūnienė „Anykštai“ sakė, jog šis renginys Anykščiams – 
ypač svarbus ir galintis miestui turėti didelės naudos.

Parodoje „Žvilgsnis į save“ pri-
statomi per pastaruosius dvejus 
metus Lietuvos architektų sukur-
ti, realizuoti ir nerealizuoti pro-
jektai Lietuvoje ir užsienyje. D. 
Gasiūnienė sakė, jog į šį renginį 
Anykščiuose atvyko daugiau nei 
60 architektų. Jiems buvo suor-
ganizuota ir ekskursija po Anykš-
čius, kurią architektai pavadino 
„Pas Daivą“. 

„Garbi tarptautinė komisija, 
kurią sudarė architektai iš Švedi-
jos, Latvijos ir Ukrainos, vertino 
geriausius mūsų šalies architektų 
darbus. Penkiose skirtingose ka-
tegorijose yra penki nugalėtojai iš 
visos Lietuvos pateiktų projektų. 
Nugalėtojams įteiktas simbolinis 
metras, kuris būna supjaustytas į 
penkis gabalus – kiekvienas ge-
riausias architektas gauna po 20 
cm šios sijos. Šiemet du nugalė-

tojai buvo iš Vilniaus, vienas – 
Kauno ir net du – iš artimiausio 
mūsų kaimyno Panevėžio: „Sta-
sys Museum“, sukurtas studijos 
„IMPLMNT“, ir Senvagės atnau-
jinimas – urbanistų studijos PUPA 
darbas“, – apie vykusį architektų 
sąjungos konkursą bei parodą pa-
sakojo D. Gasiūnienė.

Vyriausioji Anykščių architektė 
sakė, kad į jos suorganizuotą eks-
kursiją po Anykščius užsiregis-
travo 35, o atvažiavo net 65 žmo-
nės – Panevėžio, Šiaulių, Kauno 
architektų sąjungos skyriai ir jų 
pirmininkai. 

„Ekskursija buvo specialioji, 
architektūrinė – nuo Menų in-
kubatoriaus buvo pristatyti pro-
jektai, aplankytas Tilto gatvės 
kompleksas, Okuličiūtės dvarelis, 
Senamiestis, Anykščių Šv. Mato 
bažnyčia. Tuomet visi kartu – kle-

bonas kan. Petras Baniulis, rajono 
savivaldybės vicemeras Dainius 
Žiogelis, Lietuvos architektų są-
jungos Panevėžio skyriaus pir-
mininkė Loreta Paulauskienė ir 
aš – bažnyčioje atidarėme paro-
dą. Vėliau Anykščių Menų cen-
tre vyko forumas. Architektams 
nuostabą sukėlė tai, kad darbus 
priima bažnyčia. Mums tai jau yra 
įprasta, bet jie dėkojo klebonui, 
nes, matyt, daug bažnyčių tokių 
parodų nepriima“, – apie renginį, 
kuriame dalyvavo rajono savival-
dybės tarybos nariai, Anykščių 
architektai, muziejininkai, kultū-

rininkai, mokytojai ir kiti žmonės, 
kuriems buvo įdomi paroda, pasa-
kojo vyriausioji rajono architektė 
D. Gasiūnienė. Ji teigė, kad toks 
renginys Anykščiams turi esminę 
reikšmę.

„Architektūros elitas, Architek-
tų sąjungos nariai, yra nepaprastas 
transliuotojas. Jie dirba su statyto-
jais, vykdytojais, investitoriais, 
pagaliau – su paprastais žmonė-
mis. Mes turime didžiulį investi-
cinį lauką“, – sakė D. Gasiūnienė.

Architektų paroda „Žvilgsnis į 
save“ Anykščių Šv. Mato bažny-
čioje veiks visą mėnesį.

Anykščių rajono savivaldybės Architektūros ir urbanistikos sky-
riaus vedėja, vyriausioji Anykščių architektė Daiva Gasiūnienė 
(kairėje) pasakojo, jog prieš atidarant architektų parodą Anykš-
čių Šv. Mato bažnyčioje, jiems buvo suorganizuota speciali eks-
kursija po Anykščius.     

Psichikos sveikatos centras 
turi naują vadovę
Vasario 3 dieną, pirma-

dienį, pareigas pradėjo eiti 
naujoji Anykščių rajono psi-
chikos sveikatos centro di-
rektorė Žaneta Bieliūnė.

Ž. Bieliūnė iki šiol jau be-
veik 16 metų Anykščių rajono 
psichikos sveikatos centre dir-
bo socialine darbuotoja.

Ž. Bieliūnė yra rokiškėnė, 
tačiau nuo 8-erių metų gyvena 
Anykščiuose. Kauno medici-
nos mokykloje ji yra baigusi 
laboratorinę diagnostiką, My-
kolo Romerio universitete įgi-
jusi socialinio darbo specialy-
bę, taip pat šiame universitete 
yra baigusi sveikatos politikos 
magistrantūros studijas.

Anykščių psichikos sveika-
tos centro direktoriaus kon-
kursas įvyko šių metų sausio 
mėnesį, Ž. Bieliūnė buvo vie-
nintelė į jį užsiregistravusi 
kandidatė.

Priminsime, kad 2004 me-
tais įsteigus viešąją įstaigą 
Anykščių rajono psichikos 

sveikatos centrą, nuo 2005 
metų jo direktoriumi buvo pa-
skirtas Audronis Gustas, kuris 
šias pareigas ėjo iki pat naujo-
sios direktorės paskyrimo.

 
-AnYkŠTA

Naująja Anykščių rajono 
psichikos sveikatos centro 
direktore paskirta Žaneta 
Bieliūnė įstaigoje socialine 
darbuotoja dirbo beveik 16 
metų.
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Svarbiausia, kad pavyko 
įgyvendinti planus

Daiva PEREVIČIENĖ, 
Anykščių menų inkubatoriaus-
menų studijos direktorė:

„Metai buvo turbūt neblogi. 
Atėjo keturi nauji rezidentai į 
Menų inkubatorių, įvykdėme 
visas suplanuotas veiklas – ir 
festivalį, ir mugę, ir dizaino 
savaitę. Kūrybinių industrijų 
festivalis buvo jau dešimtasis. 

Kiekvienais metais pasiren-
kame vis kitą medžiagą, kuri 
gali būti naudojama kūrybai, 
tai praėjusiais metais buvo au-
galai. Festivalyje dalyvavo di-
zainerė iš Berlyno, kuri pristatė 
savo drabužių kolekciją, o ją 
demonstravo mūsų Menų inku-
batoriaus moterys. 

Vyko edukacinės progra-

2024-ieji metai anykštėnų akimis
Kartu galima padaryti daug daugiau

Virginijus STROLIA, Anykš-
čių krašto garbės ambasadorius 
Ukrainoje, mecenatas, leidėjas:

„Visų pirma, žmogus turi sau 
ir pasauliui siųsti pozityvią infor-
maciją. Tai – tam tikras laidas į 
sėkmę, į teigiamus dalykus. Sa-
kyčiau, kad praėję metai buvo 
pozityvūs, darbingi. Sakyti, kad 
jie buvo blogi, negalima. 

Esu labai dėkingas mūsų 
Anykščių žmonėms, verslinin-
kams už pagalbą Ukrainai. Kon-
krečiai – „Anykščių energetinei 
statybai“, Anykščių rajono varto-

tojų kooperatyvui, Kurklių karje-
rui, mūsų šauniesiems vyrams iš 
Anykščių Rotary klubo, Valentui 
Puodžiukui, Anykščių bibliotekai 
už nuolatinį rūpinimąsi, pagalbą 
organizuojant kojinių mezgimą 
Ukrainos fronte kariaujantiems 
kariams, muziejui už rėmimą, 
pamaldų, švenčių ukrainiečiams 
organizavimą ir visiems, kurie 
palaiko, padeda ir prisideda prie 
ukrainiečių pergalės siekimo. Šie 
žmonės ir mano metus padarė 
geresnius, nes mūsų visų tikslas – 
kad Ukrainos kariams, Ukrainos 
žmonėms būtų šiek tiek geriau, 
šiek tiek mažiau skausmo, kad 
daugiau vilties rusentų ir kad jų 
nepaliktų pergalės viltis, kad jie 
išliktų pozityvūs, žmoniški.

Labai džiaugiuosi, kad šiais 
metais muziejuje pavyko suorga-
nizuoti šv. Mikalojaus rezidenciją 
Lietuvoje. Tokia buvo padaryta 
pirmą kartą ir pirmą kartą į memo-
rialinį muziejų suvažiavo vaikai iš 
Anykščių, Kupiškio, Utenos – jų 
buvo virš 60-ties. Neįsivaizduoja-
te, kokie jie buvo laimingi, gavę 
dovanėlių. Jų vaikiškas tikėjimas 
gėriu ir džiaugsmu labai įsiminė.“Medicinos srityje matau progresą

Rita JUODIŠKIENĖ, 
Anykščių rajono tarybos narė 
(Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 
sąjunga):

„Gyvenime buvo daug iššūkių, 
šeimoje – susidūrimų su ligomis. 
Turėjome įveikti tikrai labai daug 
sunkumų, reikėjo daug stiprybės 
ir jėgų. Bet viskas, manau, išėjo į 

ja į namus pas senolius, jie gauna 
pakankamą priežiūrą. Dabar jiems 
nebereikia organizuotis kažkokių 
priežiūros dalykų – jie aprūpina-
mi, namuose atliekami masažai, 
namuose sulašinamos sistemos. 
Tai yra labai daug. Mūsų gyven-
tojai, kaip dabar sakoma, amžėja 
ir kuo daugiau tokių paslaugų, 
tuo yra geriau. Susisiekimas yra 
sudėtingas, o rajonas palyginti yra 
nemažas ir tiems žmonėms iš kai-
mo atvažiuoti yra labai sudėtinga, 
o mūsų slaugytojų komanda tikrai 
aprūpina labai daug žmonių. Čia 
yra tokia didelė pažanga. Galbūt 
kai kas nežino, tik mes mažai pa-
sigarsinę, kad pas mus tai vyksta 
jau visus metus. Ir žmonės tuo la-
bai patenkinti.

Džiaugiuosi ir atmosfera mūsų 
įstaigoje, nėra jokio susikaustymo, 
dirbame kaip darni komanda.“

gera, todėl galvoju, kad šiuo klau-
simu metai buvo geri.

O rajonui, manau, metai irgi 
yra geri. Valdžia palaiko žmones, 
priima teisingus sprendimus, tik  
naudą Anykščių kraštui. Reikš-
mingiausio Anykščių rajono tary-
bos sprendimo aš gal neišskirčiau, 
manau, kad visas darbas susideda 
iš mažų dalykų.

Nenoriu daug filosofuoti ir aiš-
kintis, kas yra išskirtina, bet jeigu 
jau praėjo metai gerai, tai vadina-
si, viskas gerai. Mes einame to-
lyn, nestovime vietoj. Sustojimas 
arba ėjimas atgal jau yra neigiami 
dalykai.

Progresą matau medicinos sri-
tyje. Anykščių pirminės sveikatos 
priežiūros centras paslaugas teikia 
laiku, įkurtos komandos. Iš savo 
perspektyvos tikrai matau daug 
gerų dalykų. Slaugytojos  važinė-

Viešas Pranešimas – Turto Perleidimas

Turto Perleidimo Pranešimas (Schedule A – Asset 
Assignment)

Šiuo pranešimu patvirtinama, kad New Covenant Legacy 
Trust, privatus neatšaukiamas bažnytinis fondas, įregistravo ir 
perėmė nuosavybėn šiuos turtus:

· Nekilnojamasis turtas: ateityje įgytas turtas: visas kilno-
jamasis ar nekilnojamasis turtas, įgytas vardu VYTAUTAS 
SLAVINSKAS, bus laikomas fondo nuosavybe ir jam bus tai-
komos fondo sąlygos.

· Visas papildomas turtas, kurį patikėtinis laiko būtinu fondo 
tikslams įgyvendinti.

· Verslo interesai: verslo pavadinimas: VYTAUTAS 
SLAVINSKAS TRADEMARK, įmonės kodas: 306303021.

· Visos banko sąskaitos, registruotos vardu VYTAUTAS 
SLAVINSKAS, įskaitant, bet neapsiribojant asmeninėmis, tau-
pomosiomis, verslo ir investicinėmis sąskaitomis, yra perlei-
džiamos fondui.

· Teisiniai dokumentai ir nuosavybės teisės: nuosavybės ser-
tifikato Nr.: 09-047655, Data: 2024-05-20.

· Bylos Nr.: G-24-01000-3772, Vilniaus miesto civilinės metri-
kacijos skyrius, Lietuva.

· Gimimo liudijimo sertifikato Nr.: VIOK393145, Registracijos 
data: 1989-04-11.

Visi šie turtai yra negrąžinamai perleisti fondui pagal jo dvasi-
nius ir fiduciarinius tikslus.

Vytautas Slavinskas
2025 m. sausio 31 d.

Reprezentacinėms prekėms pirkti kasmet 
išleidžiama vis daugiau biudžeto lėšų

(Atkelta iš 1 psl.)

Kaip skelbiama Anykš-
čių rajono savivaldybės 2025 
metų viešųjų pirkimų plane, 
kurį savo įsakymu patvirtino 
Anykščių rajono savivaldybės 
administracijos direktorė Jur-
gita Banienė, už šiuos pinigus 
planuojama pirkti įvairių akse-
suarų, atributikos, knygų, kan-
celiarinių prekių ir t. t.

Savivaldybė nurodo, kad šios 

prekės bus perkamos pagal po-
reikį.

Šio pirkimo planuotoja yra savi-
valdybės komunikacijos skyriaus 
specialistė Silvija Sakevičiūtė.

Paprašyta pasidalyti detales-
ne informacija apie planuojamas 
įsigyti reprezentacines prekes, 
savivaldybės komunikacijos spe-
cialistė S. Sakevičiūtė „Anykštai“ 
atsiųstame laiške aiškino, kad to 
padaryti negalinti.

„Atsakydami į Jūsų užklausą, 

informuojame, kad šiuo metu 
reprezentacinių prekių įsigijimo 
plano numatyto nėra, nes nėra pa-
tvirtintas savivaldybės biudžetas“, 
– nurodė S. Sakevičiūtė.

Pasidomėjus, kokie šiuo metu 
savivaldybėje yra ankstesniais 
metais įsigytų reprezentacinių 
prekių likučiai, savivaldybės ko-
munikacijos specialistė S. Sake-
vičiūtė redakcijai atsiuntė detalią 
ataskaitą.

Ji nurodė, kad savivaldybės pa-

talpose saugomi 150 suvenyrinių 
šokoladukų rinkinių, 85 savival-
dybės kvapo žvakės, 73 savival-
dybės kvapai, 61 energijos talpy-
kla, 54 kuprinės, 47 savivaldybės 
kvapo rinkiniai, 20 marškinėlių, 
16 puodelių rinkinių, 5 vėliavos, 4 
karpiniai, 3 keramikos dirbiniai, 2 
knygos, 1 paveikslas ir 1 angelas.

Lyginant su ankstesniais metais 
savivaldybės viešųjų pirkimų pla-
nuose reprezentacinėms prekėms 
įsigyti suplanuotomis lėšomis, 

šiais metais jos išaugo.
Pavyzdžiui, 2023 metais repre-

zentacinėms prekėms įsigyti buvo 
suplanuoti 33 tūkst. 57 Eur, o per-
nai – 49 tūkst. 586 Eur.

Reprezentacinės prekės papras-
tai įteikiamos Anykščių rajono sa-
vivaldybės svečiams, tačiau per-
nai savivaldybės užsakymu už 10 
tūkst. Eur sukurtas reprezentacinis 
savivaldybės kvapas prieš Kalė-
das buvo dovanojamas Anykščių 
rajono tarybos nariams.

iš pirmų lūpų

mos, grupės „Koloritas“ kon-
certas. Kalėdinė mugė sutrau-
kė daug prekybininkų, kurie 
prekiavo savo rankų darbo 
gaminiais ir kuri sulaukė apie 
600 lankytojų. Jau esame su-
laukę registracijų į ateinančių 
metų kalėdinę mugę prekiau-
ti.

Buvo įvykdytas pirmasis 
didžiulis necentrinių miestų 
forumas. Praėjusių metų pra-
džioje pradėjome įgyvendin-
ti naują tarptautinį Interreg 
programos projektą. 

Svarbiausia – kad pasiekta 
tai, kas buvo planuota. 

Dabar, kartu su savivaldybe, 
planuojame menų inkubato-
riaus plėtrą – projektuoti rezi-
denciją, kad galėtume į Anykš-
čius priimti ne tik vietinius 
menininkus, bet ir pritraukti 
užsienio menininkų, kurie ga-
lėtų Anykščiuose reziduoti bent 
keletą mėnesių.

Asmeniniame gyvenime – 
viskas tas pats, o ir tokiame 
amžiuje jau geriausia, kai vis-
kas pastovu ir didelių svyravi-
mų nėra.“



  
SITUAcIJA 2025 m. vasario 4 d.

Meras nepajėgė sustabdyti lenktynių, 
kurioms nedavė leidimo

(Atkelta iš 1 psl.)

Vairuosi keliais, kurie atrodo 
tarsi pamiršti civilizacijos, o 
kiekvienas įbrėžimas ant au-
tomobilio taps tavo nuotykio 
įrodymu bei dienos gale galėsi 
drąsiai sakyti: „Aš išgyvenau 
Rat Race“. Varžybos? O, taip, 
tavo priešininkas yra pati gam-
ta, o pagrindinis įrankis – kelio 
knyga, kuri atrodo tarsi mįslė 
be sprendimo. Tu mokaisi, 
klimpsti, gendi, bet vis tiek 
judi pirmyn, nes kas gi neno-
ri pasigirti, kad įveikė trasą, 
kurioje net Google Maps pasi-
duoda“, – savo interneto sve-
tainėje rašė lenktynių rengėjai.

Varžybų dieną paaiškėjo, 
kad „žiurkės“ tikrai praėjo ci-
vilizacijos pamirštais keliais 
– niokojo pievas, pasėlius, pri-
važiavimus prie laukų. 

Lenktynėse dalyvavo beveik 
šimtas įvairių automobilių, 
nuo įprastinių dviem ratais va-
romų lengvųjų iki visureigių ir 
bagių. Nuo „žiurkių“ ypač nu-
kentėjo ūkininkai – suniokoti 
sklypai beveik visose Anykš-
čių rajono seniūnijose.  

Savivaldybė pranešė, kad 
lenktynės buvo nelegalios

Pirmadienį, vasario 3-ąją 
Anykščių rajono savivaldybės 
administracija išplatino mero 
K. Tubio pasirašytą pranešimą, 
kuriame nurodė, kad lenktynės 
buvo nelegalios. 

„Norime patikinti visus 
Anykščių rajono gyventojus ir 
kitus suinteresuotus asmenis, 
kad šio renginio organizatoriai 
nebuvo kreipęsi į savivaldybės 
administraciją dėl reikalingų 
leidimų bei kitų dokumentų iš-
davimo ir jie nebuvo išduoti.

Gavus pirmuosius praneši-
mus apie rajone vykstančias 
nelegalias lenktynes, buvo ne-
delsiant kreiptasi į policiją dėl 
šio įvykio fiksavimo ir atitin-
kamų veiksmų. Prašome gy-
ventojų, kurie dėl šio renginio 
patyrėte nuostolių (sugadinti 
keliukai, privažiavimai, miško 
paklotės, sudarkyti pasėliai ir 
t. t.), kreiptis į Lietuvos poli-
ciją ir analogišką informaciją 
perduoti Anykščių rajono sa-
vivaldybės administracijai el. 
paštu info@anyksciai.lt

Anykščių rajono savival-
dybės administracija griežtai 
smerkia tokius savavališkus 
renginius, kurie kelia pavojų 
gyventojų saugumui, daro žalą 
infrastruktūrai ir aplinkai. Ra-
giname visus gyventojus apie 
panašius atvejus informuoti 
atitinkamas institucijas“, – ra-
šoma Anykščių savivaldybės 
pranešime. 

Mero skambutis policijos 
nesujaudino

Anykščių rajono savivaldy-
bės meras K. Tubis „Anykštai“ 
sakė, jog jis pats, būdamas savo 
miške, Viešintų seniūnijoje pa-
matė lenktynininkus, juos stab-
dė ir pranešė policijai.

 „Šeštadienį skambinau 112 
telefonu ir pranešiau, kai išgir-
dau netoli mano gyvenamosios 
vietos Viešintų seniūnijoje. 
Šimtai automobilių važiuoja, 
darko kelią, keliose vietose 
kelias, priklausantis savival-
dybei, yra ženkliai pažeistas. 
Paklausiau varžybų dalyvių,  
kas organizuoja, jie slėpė ir 
legendų nerodė. Dabar mes 
ruošiame medžiagą pirmiausia 
policijai, nes buvo ir sustab-
dyti kai kurie ekipažai, kad 

oficialiai gautume atsakymą ir 
kreipsimės dėl žalos atlygini-
mo už sugadintus mūsų kelius, 
ūkininkų kelius ir pasėlius“, – 
„Anykštai“ sakė meras.  

„Man keista, kad policija, 
gavusi mero pranešimą, nesu-
stabdė varžybų. Keistas daly-
kas. Kai jie sužinojo iš manęs, 
kad varžybos nelegalios, kad 
savivaldybė nebuvo išdavusi 
leidimo, – jie turėjo nutraukti 
varžybas. Apie tai kalbėsiuo-
si su generaliniu komisaru“, 
– tvirtino rajono vadovas K. 
Tubis.

 Komisaras: meras neturi 
teisės sustabdyti varžybų

Utenos apskrities vyriausiojo 
policijos komisariato Anykš-
čių rajono policijos komisari-
ato viršininkas Jonas cicėnas 
„Anykštai“ sakė, kad K. Tubis 
neturi teisės nurodinėti polici-
ninkams.  

„Kokią jis teisę turi sustabdy-
ti privatų renginį? Žala aplin-
kai? Kokia žala?

Jeigu žala padaryta, organi-
zatoriai yra apdraudę tą ren-
ginį ir jau tie, kurie susisiekė 
su tuo organizatoriumi, ta žala 
bus atlyginta. Yra savivaldybės 
renginių taisyklės. Ar bent vie-
nas žodis aptartas renginių tai-
syklėse apie tokius renginius? 
Kas nedraudžiama, tas leidžia-
ma? Taip.

Sveika logika diktuoja. Jie 
(ralio organizatoriai – aut. 
past.) labai gudriai dėliojasi. 
Jie paleidžia tuos žmones, jie 
važiuoja  savarankiškai,  ne-
lenktyniaudami. Ir jeigu jie 
nepažeidžia kelių eismo taisy-
klių, tai tu jiems jokių nuobau-
dų nepritaikysi. O ką daryti, 
kai niokoja pievas? Numerius 

fiksuoti. Dėl pievos niokojimo 
turi  būti tyrimas ir adminis-
tracinė teisena. Jei kelias šla-
pias - nesvarbu, nes jeigu juo 
draudžiame eismą, tai uždrau-
džiame visiems. Jeigu žmogus 
atvažiavo į Anykščių rajoną ir 
važiuoja, tai jūs jam neuždrau-
site važiuoti. Gal pamąstykim, 
ką mes kalbame? Jeigu nėra už-
drausta, tai aš važiuoju, mane 
išleidžia ir važiuoju. Važiuoju 
normaliu greičiu. Tokių lenkty-
nių Lietuvoje vyksta dešimtys. 
/.../ Tokie renginiai visgi be 
rajono vadovo informavimo ir 
leidimo neturėtų vykti.  Bet tai 
turėtų būti apibrėžta įstatymu, 
o dabar -  nuvažiuok sustabdyk 
renginį. O kokiu pagrindu?“ 
– „Anykštai“ dėstė Anykščių 
rajono policijos komisariato 
viršininkas. Pasak jo, policija 
prižiūri, kaip laikomasi įsta-
tymų ir taisyklių, o ne vykdo 
kieno nors nurodymus. 

„Kaip žmogus aš merą palai-
kau ir suprantu. Sėdi Vilniuje ar 
kitoje valstybėje: „susirenkame 
,pavažinėsime po Anykščių ra-
joną“. Ar tai normalu? Reikėtų 
žiūrėti, kiek čia normalu. 

Turi būti sukurtos kažkokios 
renginių taisyklės“, – kalbėjo J. 
cicėnas. Jis visiems, kuriems 
lenktynininkai padarė žalos, 
patarė kreiptis į policijos komi-
sariatą rašyti pareiškimų. 

Laukus gali apžvelgti tik 
iš kosmoso

„Anykšta“ pakalbino kelis 
ūkininkus, kurių laukais pasi-
važinėjo lenktynininkai.  Svė-
dasiškis Irmantas Rudokas 
sakė, kad į savo laukus po var-
žybų gali pažvelgti nebent tik iš 
kosmoso. 

„Sunaikintas privažiavimas, 
sunaikintas humuso sluoksnis, 
sunaikinta augmenija. Vakar 
buvau netoli ašarų. Ten, kur jie 
važiavo, kelio nėra, ten buvo 
vieta patekti į sklypus gretimų 
sklypų savininkams. 100 maši-
nų pravažiavo. Ieškau drono pa-
kelti pasižiūrėti. Ne tik augme-
niją sunaikino, bet ir pusę metro 
įterpė gylin. Koks auklėjimas tų 
važiuojančių? Nuoširdžiai šne-
kant, be keiksmažodžių negalė-
čiau sudėlioti nei vieno sakinio. 
Klimpo, vieni kitus traukė. Pro-
tingesni apvažiavo. Kai kurie 
buvo  agresyvūs, mano pusbrolį 
apstumdė, nes jis norėjo numerį 
nuvalyti, kad užsirašytų. Rėkia 
– servitutinis kelias, leistina 70 
km/h važiuoti, aš nieko nepa-
žeidžiau. 

Išsikviečiau policijos parei-
gūnus, jie pradėjo buksuoti, 
sako, neprivažiuosim... 

Aš stebiuosi tų lenktynininkų 
požiūriu į kitus žmones, į kitų 
žmonių vargą. Mes iš to duoną 
valgom“, – kalbėjo šalia Bera-
gio ežero žemę turintis I. Rudo-
kas. 

Kitas Svėdasų ūkininkas 
Mindaugas Gaigalas dėstė, kad 
visi ūkininkai yra įsiutę. 

„Nebuvome informuoti. Kur 
planai, kad tos lenktynės vyks-
ta? Tik po lenktynių sužinojau, 
kaimynas paskambino – nuva-
žiuok pasižiūrėti. Apribojimai 
yra, miško vežti negali, o ralis 
gali vykti.

Kelio atkarpa didelė sugadin-
ta. Kelias iš trijų metrų dabar 
kokių devynių metrų. Pagal da-
bartinius įstatymus sudraskytos 
pievos negali aparti, nes Naci-
onalinė mokėjimo agentūra nu-
baus“, – aiškino svėdasiškis M. 
Gaigalas. 

Anykščių seniūnijoje, šalia 
„Gradialio“ viešbučio, kuriame 
buvo apsistoję „Žiurkių lenk-
tynių“ dalyviai, žemės skly-
pą turintis Paulius Leščinskas 
„Anykštai“ sakė, kad per jo 
žemę lenktynininkai pasidarė 
kelią. 

„Nežinau, kaip reaguoti. Vie-
nas pilietis greitai išsikvietė 
policijos pareigūnus, tie sako 
– keliais važiuoti nedraudžiam. 
Per šitas lenktynes nukentėjo 
mano tarpiniai pasėliai. Neži-
nau...  gal nuleisti, tarytum nie-
ko neįvyko, kažkam pramoga...

 Eisiu dar pas patį lenktynių 
rengėją. Trasa ėjo per mano 
lauką. Mes esame pasidarę 
įvažiavimą į lauką, o jie per tą 
įvažiavimą pasidarė sau impro-
vizuotą kelią.  Kalbėjau su tuo 
organizatoriumi, jis sakė draus-
tas renginys, aiškino – ten pieva 
– nieko tau nepadarė, bet ten ne 
pieva, o tarpiniai pasėliai“, – 
dėstė ūkininkas P. Leščinskas. 

Automobilių sporto 
federacija atsiriboja nuo 
„Žiurkių lenktynių“

Portale anyksta.lt paskelbus 
žinutę: „Savivaldybė praneša: 
ralis buvo nelegalus“ gavome 
Lietuvos automobilių sporto 
federacijos laišką. 

Federacijos atstovas išdėstė, 
kad „Rat Race“ lenktynių ne-
dera vadinti raliu. 

„Šis renginys nėra susijęs su 
automobilių sportu ir tai tikrai 
nėra ralio varžybos, todėl žodis 
„ralis“ nėra tinkamas. Tai pra-
moginio tipo renginys“, – nu-
rodoma Lietuvos automobilių 
sporto federacijos laiške. Laiš-
ke dėtoma, kad „Rat Race“ va-
dinimas raliu daro „neigiamą 
poveikį automobilių sportui“.

Vaizdai po „Rat Race“ lenktynių.            Mindaugo GAIGALo nuotr.
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Kurorto statuso siekiame jau 18 metų – ar ne per ilgai?
Anykščiai jau 18 metų siekia kurorto statuso, o Anykščių 

rajono savivaldybės 2025–2027 metų strateginiame veiklos 
plane, kuriam Anykščių rajono taryba nepritarė, buvo įra-
šyta, kad kurorto statuso savivaldybė sieks dar mažiausiai 
trejus metus. Kaip manote, ar ne per ilgai Anykščiai siekia 
kurorto statuso? Kodėl šio statuso nepavyksta gauti? O gal 
Anykščiams to kurorto statuso visai nereikia?

Oo: „Manau, kurorto statu-
sas Anykščiams nereikalingas, 
jis atneš miestelėnams nenau-
dingų mokesčių, apie kuriuos 
šiandien nei nekalbama, nei 
negalvojama, beje, ne visi ne-
galvoja – kas turi interesą, tas 
labai stengiasi. Dauguma, tikiu, 
supranta apie nekilnojamo turto 
kainas, nuo kurių priklausys ir 
mokesčiai.“

Šventoji teka pro Anykš-
čius: „Dar nieko nepadaryta, 
kad būtume kurortas lyginant su 
šiandienos XXI amžiaus kuror-
tais. Ką mes galime pasiūlyti, 
ko neturi kiti kurortai? NIEKO. 
Kas buvo bandoma po truputį 
kurti, ar jau šiandien nėra su-

griauta? YRA SUGRIAUTA. 
Ar yra bent kas sukurta, kas il-
galaikiai iš to atneštų pajamas ir 
leistų toliau iš pelno auginti ir 
plėstis? NĖRA.“

Tū: „Nebus niekada Anykš-
čiai kurortu, jei nebus aplink-
kelio. Kur jūs matėt kurortą, 
per kurio centrą važiuoja fūros? 
Taigi baikit svaigt apie kurortą, 
o stenkitės pritraukti investuo-
tojus, kad sukurtų darbo vietų 
žmonėms.“

Gal: „Jei ketina uždrausti 
į visą miesto centrą įvažiuoti 
„taršiems“, kas yra beveik visi 
net nauji ne elektriniai automo-
biliai, kaip reikalauja kurorti-
zavimo įstatymas, tada laikas 

diskutuoti nebe apie kurorto 
statuso siekimą, o kurortinės 
teritorijos statuso atsisakymą. 
Bus dabaigti visi likę verslai 
miesto centre, į polikliniką tik 
pėstute, parduotuvės – kituose 
miestuose. Ačiū, Sergejau.“

Dviratis: „Nerandu nė vieno 
išbaigto man skirto tako, kur be-
važiuočiau, ten turiu nardyti tarp 
mašinų ar trankytis žvyrkeliais. 
Kur tas žadėtas dviračių žie-
das kairiuoju ir dešiniuoju upės 
krantu? Patarkit, kuriuo keliu 
pasukti, kad būčiau saugus.“

Eilinis anykštėnas: „Kai tik 
pasirodo tokio pobūdžio žinu-
tė, kyla mintis, kad labai jau 
kurorto statusas yra didelis blo-
gis. Atrodytų, kažkam jau taip 
blogai, kad Anykščiai gautų tą 
statusą. Dar daugiau, galbūt ir 
rajono buvę ir dabartiniai va-
dovai su visa administracija 
pavargo atsimušinėti ir vangiai 
realiai tvarko dokumentus. Nes  
laukas aplinkui toks, kad ką 
bedarytum ar siektum, viskas 

blogai. Kritikų lavina. Patyčių 
lavina. O jei dar apie kurorto 
siekį pasako koks meras, tai 
panašu, kad siekia tik blogio. O 
ko nori visi kiti? Festivalių NE. 
Kurorto NE. Verslas iš vis blo-
gis, nes mafija. Kultūros tema 
uždrausta. Intelektualai pavers-
ti durniais nieko neišmanan-
čiais. Daug kavinių BLOGIS. 
TAI KAS GĖRIS?“

Žinovas ne Juozas: „Pradžia 
kurortui jau padaryta. Gatvės 
remontuojant siaurinamos, pri-
daroma visokių salelių ir kito-
kių kliuvinių vairuotojams, kai 
kada jaučiama mieste smarki 
smarvė, plėtojamas turizmas, 
kai kur taip smarkiai plėtojama, 
kad net prievartautojai užpuldi-
nėja merginas, prekybos centrai 
pirkėjų patogumui panaikina 
suolelius, kad jie judėtų, pirktų, 

(Kalba netaisyta – red. past.)

„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt – nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei, kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

o ne sėdėtų ir t. t.“
Aha: „Žodis „kurortas“ nieko 

nereiškia, tiksliau, kiekvienai 
vietovei rodo skirtingą vaizdą. 
Kodėl niekas nekalba apie turi-
nį, apie naudą ir rizikas, pliusus 
ir minusus Anykščių gyvento-
jams?“

Juozas R.: „Yra žmonių, ku-
riems labai svarbus pavadini-
mas. Vis tik šiuolaikinis kuror-
tas – tai ne tas, kuris buvo prieš 
šimtą ar penkiasdešimt metų. 
Moderniam kurortui sukurti (į 
kitokį nieks nevažiuos) Anykš-
čiuose daug ko trūksta. Tai apie 
tai reikia ir kalbėti, ta kryptimi 
veikti. Tiek miestelį tvarkant, 
tiek infrastruktūrą pritaikant, 
tiek paslaugas planuojant, tiek 
gyventojus ruošiant…“

Remigijus Žemaitaitis karui ruoštųsi kitaip Vidmantas ŠMIGELSKAS
vidmantas.s@anyksta.lt

Ketvirtadienį, sausio 30-ąją, Anykščių rajono savivaldy-
bės L. ir S. Didžiulių viešojoje bibliotekoje įvyko Seimo na-
rio, partijos „Nemuno Aušra“ įkūrėjo Remigijaus Žemai-
taičio susitikimas su anykštėnais.

Renginys prasidėjo neįprastai 
anksti – 9 valandą ryto, o apie 
jį informacija buvo tik paties R. 
Žemaitaičio feisbuke. Susitikti su 
politiku atėjo tik kiek daugiau nei 
10 gyventojų, kuriuos jis įtraukė į 
gyvą diskusiją. 

Svečias analizavo Lietuvos 
galimybes didinti šalies gynybos 
biudžetą.  „Siekiama 5,6 procen-
tų nuo bendro vidaus produkto… 
dabar mes turime 3,3 proc.. No-
rint pasiekti 5 proc, mums reikia 
1,7 proc. padidinti  BVP. 1 proc. 
BVP yra 800 milijonų. Jeigu 
mums trūksta 1,7 proc., reiškia, 
mums reikia 1,5 milijardu didin-
ti“, – kalbėjo R. Žemaitaitis. Pa-
sak politiko, jeigu šie planai bus 

įgyvendinti, Lietuva kariuome-
nei skirs didesnę savo valstybės 
biudžeto dalį, nei skiria JAV.

„Kai man sako, kad aš nemyliu 
Lietuvos, aš noriu paklausti, kam 
šauna į galvą atnešti 5–6 pro-
centų pasiūlymą finansuoti nuo 
BVP. Kai nuimamas finansavi-
mas nuo kitų sričių, kurios bū-
tent ir sukuria ekonomiką. Jei tu 
ekonomikos nestatai ir nesukuri, 
tu neturi, iš kur tų pinigų paimti. 
Labai paprastas dalykas“, – aiš-
kino Seimo narys.

Jis auditorijos klausė, kas, jos 
nuomone, padidino kuro kainas 
ir išgirdęs atsakymą, jog tai pada-
rė ankstesnės kadencijos Seimas, 
svečias nurodė, jog „benzino 

kainas ir dyzelio kainas padidi-
no prezidentas Gitanas Nausėda, 
kadangi jis kariuomenei pažadė-
jo surinkti 400 mln. stabilumo 
fondą“. 

Pasak R. Žemaitaičio, padidi-
nus akcizus kurui, lėšų į šalies 
biudžetą daugiau nesurenkama, 
nes „furos“ kurą pilasi nebe 
Lietuvoje, o arba Latvijoje, arba 
Lenkijoje.  

„Jeigu mums reikia ginkluo-
tei pinigų, tai reikia apkarpyti 
tas išlaidas, kurios nėra būtinos. 
Vilniaus miesto savivaldybė pri-
ėmė sprendimą pagilinti upę. 
Jeigu mes turėsime karą ir mums 
reikia koncentruotis į ginkluotės 
pirkimą, kaip tada galime pa-
aiškinti, kaip susijusi Neris ir 
ginkluotės pirkimas. Jei ateina 
karas, gal galite paaiškinti, kam 
reikalingas nacionalinis stadio-
nas. Jeigu šalis ruošiasi karui, ji 
visus resursus skiria gynybai. 
Logiška. Bent aš taip daryčiau“, 
– poziciją išsakė R. Žemaitai-
tis. Jis dėstė, kad dėl skelbiamo 
karo pavojaus mažėja užsienio 
investicijų srautas į Lietuvą, bet 
Lietuvos verslininkai kalba apie 
daugiamilijonines investicijas į 
daugiabučių statybas.

Tęsdamas gynybos temą, R. 
Žemaitaitis ją susiejo su demo-
grafija, vardindamas skaičius, 
jis aiškino, kad po 20-ies metų 
Lietuvoje nebus tiek jaunų 
vyrų, iš kurių būtų galima su-
daryti skaitlingą kariuomenę.

Pasak partijos „Nemuno Auš-
ra“ partijos pirmininko, jis daž-
nais atvejais dėsto analogišką 
nuomonę kaip ir JAV prezidentas 

Donaldas Trumpas. Tačiau, ka-
dangi jis pasisako anksčiau nei 
D. Trumpas, tai būna Lietuvos 
žiniasklaidos ir politikų užsipul-
tas. Analogiškos pozicijos su D. 
Trampu pavyzdžiais jis vardino 
požiūrius į „žaliąjį kursą“ bei ko-
rupciją Ukrainoje. 

„Kada tu duodi pinigų, visada 
turi atlikti kontrolę. Trumpas su-
stabdo Ukrainai pagalbos paketą 
tol, kol nebus atlikti segmentiniai 
patikrinimai“, – sakė R. Žemai-
taitis aiškindamas, jog kai jis 
prakalbo apie Ukrainą, tai buvo 
užsipultas. 

„Nacionaliniai politikai ne-
nori matyti toliau, kas vyksta. 
Jie nenori pripažinti, kad klysta. 
Aš, pavyzdžiui, klystu. Būna, 
kad aš suklystu. Pripažįstu, bet 
kiti nenori pripažinti, kad klydo, 
nes tada jų tame burbule kyla 
sumaištis, kaip tas mūsų lyderis 
suklydo. Juk mūsų lyderis“, – 
kalbėjo Seimo narys. 

R. Žemaitaitis šiomis dienomis 

daug važinėja po Lietuvą, per 
dieną jis rengia net po kelis su-
sitikimus skirtinguose miestuose. 
Jis aiškino, kad susitikimų tikslas 
– padėkoti Lietuvos žmonėms už 
paramą partijai „Nemuno Aušra“ 
per praėjusių metų spalio 13-o-
sios Seimo rinkimus. 

„Mano tikslas sukelti bangą 
žmonių – jūs pradėkite mąstyti,  
jūs turite pradėti rinkti informa-
ciją, jūs turite turėti įvairiausią 
informaciją.  Nes jeigu gyveni 
viename informaciniame lauke, 
tai bunki“, – antrąjį susitikimų 
tikslą įvardino R. Žemaitaitis. 

R. Žemaitaičio įkurta parti-
ja „Nemuno Aušra“ per Seimo 
rinkimus daugiamandatėje apy-
gardoje surinko beveik 15 proc. 
balsų ir pasiekė trečią rezultatą 
tarp visų partijų. „Nemuno Auš-
rą“ aplenkė tik dvi didžiosios 
partijos – socialdemokratai ir 
konservatoriai. Anykščių rajone 
„Nemuno Aušra“ partijos sky-
riaus neturi. 

Partijos „Nemuno Aušra“ lyderis Remigijus Žemaitaitis aiškino, 
kad JAV tokios savo biudžeto dalies kariuomenei neskiria, kokią 
ketina skirti Lietuva.

Negausus Remigijaus Žemaitaičio klausytojų būrelis politiko 
buvo įtrauktas į diskusiją. 

savaitgalio diskusija



 
iš arti 2025 m. vasario 4 d.

horoskopas

AVINAS. Kažko iš jūsų bus 
reikalaujama ir tai gali įgauti pi-
niginę išraišką. Geriau seksis, jei 
veiksite žinodami, ko norite. 

JAUTIS. Neblogai seksis, jei 
mokėsite prisitaikyti įvairiose si-
tuacijose. Geras laikas susitaiky-
mui, interesų derinimui. 

DVYNIAI. Gali iškilti persi-
kvalifikavimo, įsidarbinimo klau-
simas. Galite nusipirkti reikalingą 
daiktą, skirtą namų ūkiui.

VĖŽYS. Nusimato romantiš-
kas apsvaigimas, būsite pasirengę 
kažką paaukoti dėl savo tikslo, 
jausmų ar aistros. 

LIŪTAS. Labiau vadovausitės 
širdies balsu. Emocinį polėkį gali-

te patirti dėl santykių su asmeniu, 
kuriam esate neabejingi. 

MERGELĖ. Metas turėtų būti 
neblogas. Seksis sklandžiai ben-
drauti, demonstruoti žinias. 

SVARSTYKLĖS. Gali kilti 
būtinybė susigrąžinti skolas ar 
pasiskolinti. Rūpės stambūs pir-
kiniai.

SKORPIONAS. Gali atsiras-

ti galimybių įsigyti ar parduoti 
nekilnojamojo turto. Su įkarščiu 
imsitės svarbių darbų.

ŠAULYS. Neaiški situacija, 
apkalbos gali sukelti nerimą. Atsi-
palaiduokite – jūsų pasąmonė gali 
padiktuoti išeičių.

OŽIARAGIS. Jūsų dienotvar-
kę aktyviai reguliuos artimieji, 
draugai. Tikriausiai jie stimuliuos 

jūsų saviraišką. 
VANDENIS. Subjektyvumas 

trukdys harmoningai bendrauti, 
teisingai vertinti kitus. Labiau do-
mėkitės kitais, o ne kalbėkite vien 
apie save. 

ŽUVYS. Reikalai klostysis 
nevienareikšmiškai. Nusimato 
neblogos permainos srityse, kur 
buvo didžiausi trikdžiai.

Viešas Pranešimas

Asmens Tapatybės ir Įgaliojimų Patvirtinimas
Aš, Vytautas Slavinskas, patvirtinu savo tapatybę ir įgalioji-

mus kaip New Covenant Legacy Trust steigėjas ir įgaliotinis.
Tapatybės Patvirtinimas
Esu pilnametis asmuo, veikiantis pagal bažnytinę jurisdikciją.
Mano adresas yra:
836 5th Ave #238, Belle Fourche, SD 57717, Jungtinės 

Valstijos.
New Covenant Legacy Trust yra privatus, neatšaukiamas 

fondas, įsteigtas pagal dieviškąjį įstatymą ir konstitucinę ap-
saugą.

Įgaliojimai ir Patikėtinio Paskyrimas
Kaip Trust steigėjas, suteikiu patikėtiniui (-iams) teisę veikti 

fondo vardu.
Patikėtinis (-iai) turi teisę:
Administruoti, investuoti ir valdyti fondo turtą.
Atidaryti ir valdyti banko sąskaitas.
Atstovauti fondui finansinėse ir teisinėse institucijose.
Užtikrinti fondo dvasinę misiją pagal steigimo dokumentus.
Oficialus Patvirtinimas
Aš, Vytautas Slavinskas, patvirtinu, kad šiame pranešime pa-

teikta informacija yra teisinga ir teisėta.
Vytautas Slavinskas
2025 m. sausio 15 d.
Kontaktinė informacija:
836 5th Ave #238, Belle Fourche, SD [57717], 
Jungtinės Valstijos

Viešas Pranešimas

Fondo Deklaracija – „New Covenant Legacy Trust“
Privatus neatšaukiamas bažnytinis fondas
Šiuo pranešimu informuojama, kad New Covenant Legacy Trust, privatus ir neatšaukiamas 

bažnytinis fondas, buvo įsteigtas 2025 m. sausio 14 d., vadovaujantis Dangaus Karalystės baž-
nytine jurisdikcija.

Fondo Teisinė Informacija
Steigėjas: Vytautas Slavinskas
Patikėtinis (-iai): Vytautas Slavinskas
Pagrindinis naudos gavėjas: Jėzus Kristus iš Nazareto, amžinasis Dangaus Karalystės 

Valdytojas ir Vadovas. „New Covenant Legacy Trust“, kaip pagal šią Deklaraciją įsteigtas tei-
sinis ir dvasinis subjektas, tarnauja kaip žemiškasis indas, per kurį vykdoma Jėzaus Kristaus 
šlovinimo misija.

New Covenant Legacy Trust yra įsteigtas bažnytinei misijai vykdyti ir ištekliams administruo-
ti pagal Biblijos principus. Fondas veikia pagal bažnytinę teisę ir laikosi Viešosios teisės 97-
280 bei atitinkamų teismų precedentų, pripažįstančių religinę autonomiją (Watson prieš Jones, 
1871).

Fondo Jurisdikcija ir Tikslai
Bažnytinė jurisdikcija: Fondas veikia kaip nepriklausomas bažnytinis subjektas, kurio veiklą 

saugo pirmoji JAV Konstitucijos pataisa.
Pagrindinis tikslas: Šlovinti Jėzų Kristų ir vykdyti Jo misiją Žemėje, valdant patikėtus išteklius.
Praktiniai tikslai:
Užtikrinti, kad fondo turtas būtų valdomas pagal bažnytinę jurisdikciją.
Suteikti teisėtą struktūrą finansų ir turto administravimui.
Bendradarbiauti su finansinėmis institucijomis ir juridiniais asmenimis gerbiant bažnytinės tei-

sės autonomiją.
Šis pranešimas yra viešas bažnytinės jurisdikcijos ir fondo egzistavimo patvirtinimas.
Vytautas Slavinskas
2025 m. sausio 15 d.

Lietuvos ūkiams grėsmę keliančios ligos – nuostoliai 
kompensuojami, tačiau būtina laikytis saugumo

Paukščių gripas, afrikinis 
kiaulių maras, snukio ir nagų 
bei mėlynojo liežuvio ligos Lie-
tuvoje kelia vis didesnę grėsmę. 
Virusinės, greitai plintančios li-
gos sukelia didelių nuostolių ne 
tik ūkininkams, bet ir valsty-
bei, tad, norint išvengti jų pliti-
mo, būtina laikytis visų saugos 
priemonių.

Žemės ūkio ministerija gyvu-
lių savininkams, tinkamai besi-
laikantiems saugos priemonių, 
kompensuoja iki 100 proc. pa-
tirtų nuostolių.

Teisę į nuostolių kompensavimą 
turi:
ūkinių gyvūnų savininkas – fizinis • 
arba juridinis asmuo, kuriam ūkiniai 
gyvūnai priklauso nuosavybės teise;
jeigu vykdo pirminę žemės ūkio ga-• 
mybą;
jeigu nėra sunkumų patirianti įmonė, • 
išskyrus tai, kai įrodoma, kad sunku-
mų atsirado dėl gyvūnų užkrečiamo-
sios ligos;
jeigu apie ligos protrūkį buvo praneš-• 
ta Valstybinei maisto ir veterinarijos 
tarnybai (VMVT), o VMVT pranešė 
Žemės ūkio ministerijai;
kompensuojama tik už tuos ūkinius • 
gyvūnus, kurie nugaišo, buvo pa-
skersti ar nugaišinti, naikinant gyvū-
nų užkrečiamosios ligos židinį;
kompensuojama tik už ūkinius gy-• 
vūnus, užregistruotus Ūkinių gyvū-
nų registre.

Likviduojant gyvūnų 
užkrečiamosios ligos židinį, 
vykdant skubias priemones, iki 
100 proc. atlyginami nuostoliai už: 

sunaikintus ūkinius gyvūnus (viduti-• 
ne rinkos verte, buvusia prieš mėne-
sį prieš pasireiškiant užkrečiamajai 
ligai);
sunaikintus gyvūninius produktus – • 
mėsą, pieną, kiaušinius;

sunaikintus pašarus, lesalus, pašarines • 
žaliavas;
atliktą ūkių ir įrangos valymą, dezin-• 
sekciją ir dezinfekciją;
ūkinių gyvūnų gaišinimą;• 
nugaišusių ar nugaišintų ūkinių gy-• 
vūnų ar jų dalių transportavimą iki 
užkasimo (laidojimo) ar sunaikinimo 
vietos ir už nugaišintų ar nužudytų 
ūkinių gyvūnų sunaikinimą (užkasant 
arba sudeginant ne šalutinių gyvūni-
nių produktų tvarkymo įmonėje);
užkrėstų pašarų transportavimą iki su-• 
naikinimo vietos ir sunaikinimą.
Nuostoliai apskaičiuojami vadovau-

jantis žemės ūkio ministro įsakymu 
patvirtinta Nuostolių, kuriuos patyrė 
gyvūnų savininkai, vykdydami gyvūnų 
užkrečiamųjų ligų židinių likvidavimo 
ir (ar) prevencijos priemones, taip pat 
salmoneliozės valstybinės programos 
priemones, apskaičiavimo metodika. 
Skaičiuojant nuostolius minusuojamos 
iš draudimo įmonių gautos draudimo 
išmokos ir nepatirtos įprastos išlaidos.

Kur kreiptis?
Ūkinių gyvūnų savininkai dėl nuos-

tolių atlyginimo ne vėliau kaip per 
vienus metus nuo oficialaus VMVT 
patvirtinimo apie ligos židinio likvi-
davimą dienos, arba nuo prevencijos 
priemonių įvykdymo buferinėje zonoje 
dienos, arba nuo VMVT patvirtinimo, 
kad ūkinių gyvūnų savininkas įvykdė 
salmoneliozės valstybinės programos 
priemones, turėtų kreiptis į savivaldy-
bių komisijas ir pateikti šiame apraše 
nurodytus dokumentus.

Nuostoliai gali būti ir 
nekompensuojami, jeigu:

ligą sukėlė tyčiniai ūkinių gyvūnų sa-• 
vininkų veiksmai, t. y. jei savininkai 
savo veiksmais ar neveikimu prisi-
dėjo prie gyvūnų užkrečiamosios li-
gos sukėlimo ar išplitimo arba trukdė 
VMVT ar kitų kompetentingų institu-
cijų ir tarnybų veiklai, vykdant gyvū-
nų užkrečiamųjų ligų židinių likvida-
vimo ir (ar) prevencijos priemones.
ūkinio gyvūno savininkas nesilaikė • 
biologinio saugumo priemonių reika-
lavimų ir dėl to per paskutinius vienus 
metus ūkinio gyvūno savininkas yra 
baustas administracine tvarka.

Kaip saugoti ūkius
Rekomendacijos paukštininkystės 
ūkiams:

Paukštininkystės ūkis turi būti įrengtas • 
taip, kad į jį negalėtų nekontroliuojami 
patekti pašaliniai asmenys, transporto 
priemonės, laukiniai, bešeimininkiai 
ir kiti gyvūnai. 
Ūkio teritorija turi būti nuolat tvarko-• 
ma, joje auganti žolė – šienaujama. 
Prieš įvažiavimą į paukštininkystės • 
ūkio teritoriją turi būti užtikrinta visų 
įvažiuojančių transporto priemonių 
dezinfekcija. 
Pastatai ir patalpos, kuriose laiko-• 
mi lesalai, turi būti sukonstruotos ir 
įrengtos taip, kad į jas negalėtų pa-
tekti laukiniai paukščiai ir graužikai, 
jos turi atitikti ir kitų, pašarų laikymą 
reglamentuojančių, teisės aktų reika-
lavimus. 
Ūkyje privalu registruoti informaciją • 

apie paukščių gaišimą, vandens bei 
pašarų suvartojimą, kad būtų galima 
anksti nustatyti ligą ir sustabdyti už-
krato plitimą į kitas teritorijas. 
Rekomendacijos mažiems 
naminių paukščių ūkiams:

Pavasarinės ir rudeninės paukščių • 
migracijos metu (kovo–balandžio ir 
rugsėjo–spalio mėn.) laikyti naminius 
paukščius uždarose patalpose arba 
aptvaruose su stoginėmis, apsaugan-
čiomis nuo kontakto su laukiniais mi-
gruojančiais paukščiais. 
Naminiams paukščiams skirtą pašarą • 
laikyti taip, kad jis būtų apsaugotas 
nuo laukinių paukščių, graužikų ir 
kitų gyvūnų, galinčių mechaniškai 
pernešti virusą.
Nenaudoti naminių paukščių girdy-• 
mui atvirų vandens telkinių vandens.
Namines žąsis ir antis laikyti atskirai • 
nuo kitų naminių paukščių. 
Nesilankyti kitose paukščių laikymo • 
vietose, vengti tiesioginio kontakto su 
laukiniais paukščiais.
Kaip išvengti mėlynojo liežuvio 
ligos patekimo į ūkį

Į ūkį įsivežkite tik sveikus gyvulius.• 
Užtikrinkite gyvulių transporto valy-• 
mą ir dezinfekciją.
Naujai įvežtus į ūkį gyvulius, jei įma-• 
noma, laikykite atskirai bent 21 dieną, 
stebėkite jų sveikatos būklę. 
Naudokite vabzdžius atbaidančias • 
priemones, laiku šalinkite mėšlą. 
Įtarus užkrečiamąją ligą, jei įmanoma, • 
atskirkite sergančius gyvulius nuo 
kitų, neišvežkite ūkinių gyvūnų ir jų 
produktų iš laikymo vietos.

SVARBU: mėlynojo liežuvio liga 
žmonėms nepavojinga.

Kaip išvengti snukio ir nagų ligos 
patekimo į ūkį

vengti kontaktų su naminiais ir lauki-• 
niais gyvūnais;
vengti lankytis gyvūnų turguose ir • 
ūkiuose;
vengti kontaktų su paviršiais, suterš-• 
tais gyvūnų išmatomis;
laikytis asmeninės higienos ir dažnai • 
plauti rankas;
Pastebėjus snukio ir nagų ligos ar pa-• 
našius gyvūno sveikatos pakitimus, 
nedelsiant pranešti veterinarijos gy-
dytojui. Laikantiems šiai ligai imlius 
gyvūnus gyventojams ar juos prižiū-
rintiems asmenims nesilankyti kitose 
fermose, ūkiuose, sodybose.
SVARBU: snukio ir nagų liga žmo-

gui yra nepavojinga. Tik labai retais 
atvejais, po tiesioginio kontakto su ser-
gančiu gyvuliu, žmogui gali pasireikšti 
lengvi peršalimo simptomai.

Kaip išvengti afrikinio kiaulių 
maro patekimo į ūkį
Pagrindiniai reikalavimai 
kiaulių augintojams: 
draudžiama kiaules šerti maisto atlie-

komis; privaloma kiaules laikyti atskir-
tas nuo kitų laikomų gyvūnų; ūkyje ir 
aplink jį įrengti vabzdžių, graužikų ir 
kitų ligos užkrato pernešėjų kontrolės 
priemones; naudoti tinkamas dezinfe-
kavimo priemones prie ūkio įėjimų ir 
išėjimų; asmenys, einantys į ūkį, kuria-
me kiaulės laikomos savo reikmėms, 
privalo persirengti, persiauti batus, 
nuolat dezinfekuoti rankas, laikytis as-
mens higienos, lygiai taip pat ir išėjus 
iš ūkio; neleisti pašaliniams asmenims 
lankytis kiaulių laikymo vietoje.

SVARBU: afrikinis kiaulių maras 
yra žmonėms nepavojinga liga.

Daugiau informacijos www.zum.lrv.lt, 
www.vmvt.lt, www.nma.lt, www.zudc.lt  

Užsak. nr. 65

Gyvūnų užkrečiamosios ligos, kurioms pasireiškus kompensuojami patirti nuostoliai
Galvijų maras Rifto slėnio karštinė Klasikinis kiaulių maras
Avių ir ožkų maras Žvynelinė liga Afrikinis kiaulių maras
Kiaulių vezikulinė liga Venesuelos arklių virusinis 

encefalomielitas
Kontaginė galvijų pleuro-

pneumonija
Mėlynojo liežuvio liga Vezikulinis stomatitas Paukščių gripas
Tešeno liga Afrikinė arklių liga Niukaslio liga
Avių arba ožkų raupai Hemoraginė elnių liga Snukio ir nagų liga
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perka parduoda

Laikraščio „Anykšta“ veiklą remia Medijų rėmimo fondas. 
2025 metams skirta 33 787 eurų suma. 

UAB „JONROKA“ NUOLAT ORGANIzUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.

B kategoriją mokome vairuoti automobiliu automatine pavarų dėže.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt 

arba telefonu +370 657 68 156, +370 698 70 127.

Informuojame žemės sklypo (kadastro Nr. 3484/0001:0160) esančio Anykščių r. sav., 
Viešintų sen., Maldeikių k. 1 savininką G. P., ir žemės sklypo (kadastro Nr. 3484/0001:0014) 
esančio Anykščių r. sav., Viešintų sen., Maldeikių k. savininkę D. B., kad UAB ,,Geoplanai" 
matininkas Robertas Stanys (kvalifikacijos pažymėjimo Nr. 2M-M-1219) 2025 m.  vsario 18 
d., nuo 14:20 val. vykdys žemės sklypo (kadastro Nr. 3484/0001:0690), esančio Anykščių 
r. sav., Viešintų sen., Maldeikių k. ribų ženklinimo darbus.       

Prireikus išsamesnės informacijos, prašom kreiptis į UAB „Geoplanai“ adresu Žalioji g. 50, 
Gindulių k., Klaipėdos r. sav., el. paštu viktorija@geoplanai.lt arba telefonu +370 622 70 626.

Informuojame žemės sklypo (kadastro Nr. 3452/0001:0314) esančio Anykščių r. sav., 
Viešintų sen., Pelyšų I k. savininkės Z. S. paveldėtojus, ir žemės sklypo (kadastro Nr. 
3452/0001:0214) esančio Anykščių r. sav., Viešintų sen., Pelyšų I k. savininkės N. R. pa-
veldėtojus, kad UAB „Geoplanai“ matininkas Robertas Stanys (kvalifikacijos pažymėjimo 
Nr. 2M-M-1219) 2025 m. vasario 18 d., nuo 13:00 val. vykdys žemės sklypo (kadastro Nr. 
3452/0001:0313), esančio Anykščių r. sav., Viešintų sen., Pelyšų I k. ribų ženklinimo darbus.

Prireikus išsamesnės informacijos, prašom kreiptis į UAB „Geoplanai“ adresu Žalioji g. 50, 
Gindulių k., Klaipėdos r. sav., el. paštu viktorija@geoplanai.lt arba telefonu +370 622 70 626.

Informuojame žemės sklypo (kadastro Nr. 3452/0001:0314) esančio Anykščių r. sav., 
Viešintų sen., Pelyšų I k. savininkės Z. S. paveldėtojus, kad UAB ,,Geoplanai" matininkas 
Robertas Stanys (kvalifikacijos pažymėjimo Nr. 2M-M-1219) 2025 m. vasario 18 d., nuo 
12:30 val. vykdys žemės sklypo (kadastro Nr. 3452/0001:0006), esančio Anykščių r. sav., 
Viešintų sen., Erškėtynės k.  ribų ženklinimo darbus.

Prireikus išsamesnės informacijos, prašom kreiptis į UAB „Geoplanai“ adresu Žalioji g. 50, 
Gindulių k., Klaipėdos r. sav., el. paštu viktorija@geoplanai.lt arba telefonu +370 622 70 626.

Informuojame žemės sklypo (kadastro Nr. 3468/0001:0207) esančio Anykščių r.sav., 
Surdegio k., savininką S.M., kad UAB ,,Geoplanai"matininkė Karolina Žilinskienė (kva-
lifikacijos pažymėjimo Nr. 2M-M-2768) 2025m. vasario 18d., 10:00 val. vykdys žemės 
sklypo (kadastro Nr. 3468/0001:0203), esančio Anykščių r.sav., Surdegio k. ribų ženkli-
nimo darbus.

Prireikus išsamesnės informacijos, prašom kreiptis į UAB „Geoplanai“ adresu Žalioji g. 50, 
Gindulių k., Klaipėdos r., el. paštu karolina@geoplanai.lt arba telefonu 862472078.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Sodybą miške – pamiškėje ar 
prie vandens telkinio, gali būti 
su didesniu žemės sklypu. 

Mob. +370 642 12 345.

Ieško pirkti: namo, sodybos, 
žemės sklypo ar buto. Jei ži-
nai, kas parduoda, už suteiktą 
informaciją atsilygins. 

Mob. +370 670 37 592.

Automobiliai

Automobilius, išrašo utilizacijos 
pažymą kompensacijai gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191. AGRO įmonė aukščiausio-

mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

Brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Tiesiogiai perka mišką; 
apvalią medieną
Pjauna medieną.

Parduoda medieną ir atrai-
žas. Pristato.

Mob. +370 686 86 702.

ĮmONė BRANGIAI PeRkA mIšką 
visoje Lietuvoje, vertina nemo-

kamai, rengia miškotvarkos 
projektus, atsiskaito iškarto, 

apmoka visas išlaidas
mob. +370 646 79 600.

Gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

ŪkININkAS ieško žemės 
ūkio paskirties žemės 

Anykščių rajone. 
Nuomai/pirkimui.

Mob. 0 627 25 989.

Nekilnojamasis turtas

Dviejų kambarių butą 
Anykščiuose, Pušyno mikrora-
jone, J. Basanavičiaus g. 60. 
51,5 kv., 2 aukštas. 
68 000 Eur. 

Mob. +370 687 25 892. 

kuras

Pasvalio kuro bazė parduo-
da: akmens anglis, baltarusiš-
kus durpių briketus, uosio pju-
venų briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Veža miškavežiu įvairių rūšių 
malkas. Rąsteliai 15 m ir 30 m. 
Pristatymas nemokamas. 

Mob. +370 672 42 082.

Uosines, ąžuolines, kitokias 
supjautas medienos atraižas. 

Mob. +370 609 91 007.

PIGINTOS SkALDyTOS 
mALkOS už 

NeSkALDyTų kAINą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

mob. +370 600 22 488.

kita

Mažais ir tik mažais kiekiais 
amonio, kalcio salietrą, kar-
bamidą, superfosfatą, amonio 
sulfatą, įvairias kompleksines, 
bulvėms, kalio trąšas. Pristato 
į kiemą, sodą, sodybą, bet kur 
visoje Lietuvoje. Mažiausias 
kiekis 10 kg maišelis.

Mob. +370 605 49 513.

Paslaugos

Šiltina fasadus. Atlieka fasadų 
šiltinimo, tinkavimo, apdailos 
darbus dekoratyviniu tinku, klin-
keriu. Pamatų šiltinimas, apdai-
la. Dengia šlaitinius stogus. 

Mob. +370 676 52 289.

Teleloto. Tiražas 1504 
žaidimo data: 2025-02-02 
Skaičiai: 22 73 54 6 5 75 55 
59 19 31 16 32 56 15 13 66 52 
43 2 60 1 7 33 20 28 44 29 53 9 
18 11 37 50 74 40 49 24 36 47 
61 23 (Teleloto+ pirmieji 11 ka-
muoliukų, keturi kampai, eilutė, 
įstrižainės) 51 70 57 46 27 39 
58 35 68 8 (visa lentelė) Prizai 
Žaidimas Laimėjimas Laimėtojų 
skaičius Užbraukus visą lente-
lę 20934.00€ 1 Užbraukus įstri-
žaines 11.00€ 593 Užbraukus 
eilutę 3.00€ 9170 Užbraukus 
keturis kampus 5.00€ 7396 
Papildomi prizai Bilietas Prizas 
0036120 TV turnyras 500 Eur 
į namus 0042605 TV turny-
ras 500 Eur į namus 0057741 
TV turnyras 500 Eur į namus 
0128909 TV turnyras 500 Eur 
į namus 0132572 TV turny-
ras 500 Eur į namus 0152378 
TV turnyras 500 Eur į namus 
0164514 TV turnyras 500 Eur 
į namus 0179978 TV turny-
ras 500 Eur į namus 0176668 
Automobilis Renault Captur 
020*903 Pakvietimas į TV stu-
diją 020*306 Pakvietimas į TV 
studiją 001*502 Pakvietimas į 
TV studiją

Viešas Pranešimas

Pareiškimas dėl Bažnytinės Jurisdikcijos
Aš, Vytautas Slavinskas, oficialiai pareiškiu, kad New 

Covenant Legacy Trust yra įsteigtas kaip privatus neatšau-
kiamas bažnytinis fondas, veikiantis tik pagal bažnytinę juris-
dikciją, vadovaujantis dieviškuoju įstatymu ir pripažįstant JAV 
konstitucinę apsaugą pagal Viešąją teisę 97-280.

Fondo Tikslas ir Jurisdikcija
Fondo tikslas – garbinti Jėzų Kristų, administruoti jam paves-

tus išteklius ir veikti pagal Dangaus Karalystės įstatymus.
Bažnytinė jurisdikcija – fondas atitinka Watson prieš Jones 

(1871) precedentą, pagal kurį pasaulietiniai teismai neįsikiša į 
bažnytinius valdymo klausimus.

Teisinė Apsauga
Pirmasis JAV Konstitucijos Pataisymas užtikrina religinę au-

tonomiją ir neleidžia kištis į bažnytinius sprendimus (Kedroff 
prieš Šv. Mikalojaus katedrą, 1952).

Vardas, rašomas didžiosiomis raidėmis (pvz., VYTAUTAS 
SLAVINSKAS), netapatinamas su manimi, gyvu žmogumi, o 
laikomas juridiniu fiktyviu subjektu, kuris egzistuoja tik ribotai 
sąveikai su civilinėmis institucijomis.

mano Statusas
Esu gyvas žmogus, veikiantis tik pagal bažnytinę jurisdikciją.
Nepriklausau 14-osios pataisos apibrėžtam „Jungtinių Valstijų 

piliečio“ statusui.
Veikiu Pietų Dakotos teritorijoje tik funkciniu pagrindu, vado-

vaudamasis Dievo valia.
Šis pranešimas yra viešas bažnytinės jurisdikcijos patvirtini-

mas, skirtas registruoti fondui ir jo veiklai.
Vytautas Slavinskas
2025 m. sausio 15 d.
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Agota, Gaudvinas, Birutė, 
Agata.

Andriejus, Vydmantas, Joana, 
Arvilė, Andrius, Vidmantas.

šiandien

vasario 5 d.

vardadieniai

Darata, Paulius, Alkis, Titas, 
Žyvilė, Povilas, Živilė, Urtė, 
Oksana, Dorotas, Dorotėja, 
Roneta, Rona.

vasario 6 d.

„Via Lietuva“ projektus su Ukmerge 
derina, su Anykščiais – ne 
Praėjusių metų pabaigoje kilus pasipiktinimui dėl Anykš-

čiuose, Vilniaus gatvės šaligatviuose įstrigusių medžių, 
„Anykšta“ aiškinosi, kas už tokį projektą atsakingas ir ko-
dėl taip elgiamasi su mieste augančiais medžiais.

Anykščių rajono savivaldybė pateikė atsakymą, jog pro-
jektą vykdo valstybės kelių bendrovė AB „Via Lietuva“ 
– ši projektų su savivaldybe nederinanti ir daranti taip, 
kaip sugalvojo. Tuo tarpu pastebėjus, kad kaimyniniame 
Ukmergės mieste medžiams po gatvių ir šaligatvių renova-
cijos palikta pakankamai vietos, kalbėjomės ir su šio rajo-
no savivaldybės statybos ir infrastruktūros skyriaus vedėju 
Tadu Balžeku. Šis tvirtino, jog AB „Via Lietuva“ projektus 
savivaldybei atsiunčia.

Medžiams – bent metras 
vietos

Ukmergės rajono savivaldybės 
specialistas T. Balžekas „Anykš-
tą“ tikino, jog savo mieste visuo-
met stengiasi medžius išsaugoti ir 
aplink kamieną palikti bent metrą 
ploto.

„Užsakovas visada lieka už-
sakovas ir į jo norus privaloma 
atsižvelgti. Jei renovacija da-
roma su projektu ir su leidimu, 
viskas būna numatyta projek-
te – kiek vietos medžiams turi 
būti ir kaip išsaugoti medžius. 
Pagal logiką, bent metrą aplink 
medį turi palikti, tad mes sten-
giamės tą metrą išlaikyti. Jei 
didesnis medis, vietos reikėtų ir 

daugiau“, – sakė T. Balžekas. 
Kaip aiškino Ukmergės rajo-

no savivaldybės Statybos ir inf-
rastruktūros skyriaus vedėjas, 
projektas visų pirma turi turėti 
statybą leidžiantį dokumentą, 
o projekte ir būna numatytos 
visos priemonės medžiams ap-
saugoti, jeigu reikia – iškirsti ar 
pasodinti naujus. 

„Turėtų būti taip. Nebent tai 
yra paprastas remontas, daro-
mas be projekto. Bet vis tiek 
medį turi apsaugoti. Turime 
patirtį – gavome pastabų, kad 
miesto centre palikome per ma-
žai vietos medžiams – kai darė 
centro aikštę, iš tiesų vietos 
jiems buvo palikta per mažai. 
Medžiai buvo pradėję džiūti – 

dar bandėme juos gaivinti trąšo-
mis. Tik mieste, kai nėra vietos, 
sunku tą metrą medžiams palik-
ti. Nes nori ir taką padaryti, ir 
medį išsaugoti, o tada pamatai, 
kad net ir rinktis tenka“, – kal-
bėjo T. Balžekas.

Specialistas teigė, kad savi-
valdybėje yra apželdinimo spe-
cialistė, sukurtas aplinkosaugos 
poskyris, kuris išduoda leidimus 
kirtimams. O jeigu reikia, dėl me-
džių konsultuojamasi ir su kitais 
specialistais.

Teigia, kad savivaldybė 
mato ir „Via Lietuva“ 
projektus

Pasiteiravus, ar bendrovė „Via 
Lietuva“ su Ukmergės rajono sa-
vivaldybe projektus derina ir ar 
savivaldybė gali įsikišti į jų darbą, 
jei mato, kad su medžiais elgiama-
si netinkamai, T. Balžekas sakė:

„Tas, kas užsako projektą – ar 
savivaldybė, ar „Kelių direkcija“ 
– jį turi peržiūrėti. Jei savininkas 
yra „Via Lietuva“, su savivaldybe 

Praėjusių metų pabaigoje Ukmergėje renovuota gatvė ir auto-
mobilių stovėjimo aikštelė palei Šventosios upę – čia ir bran-
diems medžiams palikta pakankamai vietos

Ką tik renovuotose Antakalnio ir Gegužės 17-osios gatvėse Ukmergėje tiek jauniems medeliams, tiek ir brandesniems medžiams augti 
palikta žalia veja.             Autorės nuotr.

Ukmergės rajono savivaldy-
bės statybos ir infrastruktūros 
skyriaus vedėjas Tadas Bal-
žekas „Anykštai“ sakė, kad, 
vykdant bet kokius projektus – 
savivaldybės užsakymu ar ne 
– stengiasi išsaugoti medžius.

 Daivos ZiMBlienĖs nuotr.

jis darbų nederina. Tačiau įsikišti 
visada galime, tik klausimas, ar 
kas klausys. Su „Via Lietuva“ 
labai sunku bendrauti, pateikęs 
pastabas, kažin ar gausi atgalinį 
ryšį. Bet  kokiu atveju projektą 
savivaldybei derinti jie turi siųsti 
– mums juos atsiunčia, nes būna, 
kad jų keliai jungiasi su mūsų ke-
liais, tinklais. Vis dėlto kažkas iš 
savivaldybės turi pamatyti projek-
tą. Kai daro mažus projektėlius, 
pavyzdžiui, saleles, jie nederina 
ir nieko nesiunčia, bet didesnius – 
atsiunčia.“

Savivaldybė apie projektą 
nežinojo

Anykščių rajono savivaldybės 
Architektūros ir urbanistikos 
skyriaus vedėja, vyriausioji ra-
jono architektė Daiva Gasiūnie-
nė „Anykštai“ yra sakiusi, kad 
„Su savivaldybe projektas jokio 
ryšio neturi“ ir minėtoji bendro-
vė „Via Lietuva“ jokių projektų 
su savivaldybe nederina.

„Problema yra ne pirma, jau J. 
Biliūno gatvėje esame „atitrin-
kelizavę“ medžius, net turime 
numatę priemones, kaip tai pa-
daryti“, – praėjusių metų gruo-
džio mėnesį „Anykštai“ sakė D. 
Gasiūnienė, pridurdama, kad, 
klodami trinkeles aplink medžius 
rekonstruojamose gatvėse, keli-
ninkai su savivaldybe šių darbų 
nederina, todėl savivaldybei ten-
ka taisyti jų paliktas klaidas. 

Vėliau architektė teigė susisie-
kusi su darbų vykdytoja AB „Ke-
lių priežiūra“ dėl netinkamo pro-
jekto, bet gavusi atsakymą, kad 
„Būtume atsižvelgę į užsakovo 
reikalavimą palikti daugiau vietos 
medžiams, bet dabar per vėlu tai 
daryti. Užsakovas AB „Via Lietu-
va“ jau pasirašė darbų priėmimo 
aktus“. Negana to, pasak D. Ga-
siūnienės, jai AB „Kelių priežiū-
ra“ teigė „per sprindį padidinusi 
atviros žemės plotą“.

sigita PiVORienĖ
sigita.p@anyksta.lt

- Studente, ar žinote, kas yra 
egzaminas?

- Na... Tai dviejų protingų 
žmonių pokalbis.

- O kas, jei vienas iš jų idi-
otas?

- Tada kitas gali likti be sti-
pendijos..

***
Kalbasi dvi blondinės:
- O aš prasidūriau antrą sky-

lutę ausyje...
- Na ir kaip? Geriau girdisi?

***
Profesorius:
- Užuot ruošęsis egzaminams, 

lakstote su mano dukterimi...
Studentas:
- Pone profesoriau, jūs gi pats 

man patarėte panagrinėti jūsų 
kūrinius. Tamstos dukterį aš 
laikau geriausiu.

***
– Jūs girtas? – klausia kelių 

policininkas vairuotojo.
– Ką jūs, nė lašo!
– Papūskit!!!
Prietaisas pareigūno kaltini-

mo nepatvirtina.
– Keista. Nejaugi sugedo?
Policininkas papučia pats:
– Ne, dirba!

***
Išlenda iš miško pasiklydęs 

žmogelis. Žiūri, ant kelmo se-
nis sėdi.

- Klausyk, seni, ar nepasaky-
tum, kaip iki kaimo nusigauti?

- Eik tiesiai, pamatysi kana-
pių lauką, jį praėjus bus kalban-
ti upė...


